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Predmet: Sudjelovanje u postupku razgovora o sindikalnoj imovini 

- traži se 
 
 
 
Poštovana, 
 
 
 Proteklih dana iz sredstava javnog priopćavanja saznali smo da se vode određeni 
razgovori predstavnika Vlade RH s predstavnicima sindikalnih središnjica, a vezano uz 
zahtjev da im se stavi na raspolaganje sva imovina koju su sindikati koristili do 
1990.godine,pozivajući se pri tome na njihov interni sporazum kojim su odredili kome će 
pripasti koji dio „ kolača“. 
 
Međutim,ovom prilikom naglašavam izravan interes ali i pravo temeljem Ustava i zakona da 
u tim razgovorima i dogovorima ravnopravno sudjeluju sindikati a ne središnjice, jer se ne 
može uvjetovati polaganje prava na korištenje navedenih nekretnina članstvom u 
središnjicama, budući da pravni subjektivitet pripada izravno registriranim sindikatima. Pored 
toga u RH je registrirano ukupno 26 udruga sindikata više razine, među kojima je i pet 
središnjica. Radnici nisu članovi sindikalnih središnjica već samo odgovarajućih sindikata, i 
temeljem toga su dio imovine stvarali do 1900. godine a kao pravni slijednici ti sindikati 
imaju pravo sudjelovati i u dogovorima o načinu daljnjeg korištenja i raspolaganja određenim 
nekretninama. Naime, svim sindikatima potrebno je osigurati normalne uvjete za rad ovisno o 
njihovoj veličini tj. broju članova, te ustroju i teritorijalnoj organiziranosti. Zar bi bilo logično 
da nekome pripadne prostor od 700 m2 u određenom dijelu države a ima jednog zaposlenog, 



dok bi drugi bili isključeni iz mogućeg korištenja prostora zato što nisu u središnjici, što je 
njihovo legitimno pravo. 
Pravo je središnjice da ako su reprezentativne sudjeluju u radu tripartitnih tijela na 
nacionalnoj razini, dok sva ostala prava pripadaju sindikatima. 
Pored toga, valja posebno naglasiti da je ovaj sindikat ulagao u međuvremenu vlastita 
sredstva od članarine u poboljšanju uvjeta rada u prostoru koji koristimo, čime smo povećali i 
njegovu vrijednost, te dodatno ojačali argumente za sudjelovanje u procesu dogovora o tome 
pitanju. 
 
  Budući da je u tijeku i aktivnost oko izrade novog Zakona o reprezentativnosti 
sindikata kojim će se regulirati i reprezentativnost sindikata u cjelini od razine poduzeća i 
ustanova, preko vrlo važne granske razine pa do udruga sindikata više razine, preduvjet za 
razgovore o sindikalnoj imovini tj. mjrilima i kriterijima za dodjelu određenog prostora je 
prethodno donošenje ovog zakona, a ni u kojem slučaju to ne može biti sporazum pet 
sindikalnih središnjica, jer isti više ne održava realno stanje a niti može biti podloga za tako 
važnu odluku,jer je potpuno neobjektivan i ne doprinosi jačanju sindikalnog pokreta. 
Zato tražimo u ime ovog i drugih sindikata da neposredno budemo uključeni u konzultacije 
oko izrade Zakona o reprezentativnosti sindikata, a slijedom toga i u buduće razgovore o 
sindikalnoj imovini, načinu podjele i korištenju te raspolaganja istom. 
 
Na takav način izbjeći će se nepotrebni sporovi i osigurati pravičnost, te jednaki uvjeti za rad, 
a imovina će se zaštititi i učinkovito koristiti te održavati. 
 
Kako navedene aktivnosti traže odgovarajuće vrijeme, mišljenja smo da nema razloga žuriti 
već da to pitanje treba kvalitetno pripremiti. 
 
  Očekujući našu buduću suradnju , s poštovanjem, 
 
         
         Predsjednica SSZSSH 
 
         Spomenka Avberšek  


